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NOTE BY THE SECRETARIAT 

Under Article 102 of the Charter of the United Nations, every treaty and every international agreement 
entered into by any Member of the United Nations after the coming into force of the Charter shall, as soon as 
possible, be registered with the Secretariat and published by it. Furthermore, no party to a treaty or international 
agreement subject to registration which has not been registered may invoke that treaty or agreement before any 
organ of the United Nations. The General Assembly, by resolution 97 (I), established regulations to give effect 
to Article 102 of the Charter (see text of the regulations, vol. 859, p. VIII; http://treaties.un.org/doc/source/publi 
cations/practice/registration_and_publication.pdf). 

The terms "treaty" and "international agreement" have not been defined either in the Charter or in the 
regulations, and the Secretariat follows the principle that it acts in accordance with the position of the Member 
State submitting an instrument for registration that, so far as that party is concerned, the instrument is a treaty or 
an international agreement within the meaning of Article 102. Registration of an instrument submitted by a 
Member State, therefore, does not imply a judgement by the Secretariat on the nature of the instrument, the 
status of a party or any similar question. It is the understanding of the Secretariat that its acceptance for 
registration of an instrument does not confer on the instrument the status of a treaty or an international 
agreement if it does not already have that status, and does not confer upon a party a status which it would not 
otherwise have. 

* 

*     * 

Disclaimer: All authentic texts in the present Series are published as submitted for registration by a party 
to the instrument. Unless otherwise indicated, the translations of these texts have been made by the Secretariat 
of the United Nations, for information. 

NOTE DU SECRÉTARIAT 

Aux termes de l'Article 102 de la Charte des Nations Unies, tout traité ou accord international conclu par 
un Membre des Nations Unies après l'entrée en vigueur de la Charte sera, le plus tôt possible, enregistré au 
Secrétariat et publié par lui. De plus, aucune partie à un traité ou accord international qui aurait dû être 
enregistré mais ne l'a pas été ne pourra invoquer ledit traité ou accord devant un organe de l’Organisation des 
Nations Unies. Par sa résolution 97 (I), l'Assemblée générale a adopté un règlement destiné à mettre en 
application l'Article 102 de la Charte (voir texte du règlement, vol. 859, p. IX; http://treaties.un.org/doc/source/ 
publications/practice/registration_and_publication-fr.pdf). 

Les termes « traité » et « accord international » n'ont été définis ni dans la Charte ni dans le règlement, et 
le Secrétariat a pris comme principe de s'en tenir à la position adoptée à cet égard par l'État Membre qui a 
présenté l'instrument à l'enregistrement, à savoir qu’en ce qui concerne cet État partie, l'instrument constitue un 
traité ou un accord international au sens de l'Article 102. Il s'ensuit que l'enregistrement d'un instrument présenté 
par un État Membre n'implique, de la part du Secrétariat, aucun jugement sur la nature de l'instrument, le statut 
d'une partie ou toute autre question similaire. Le Secrétariat considère donc que son acceptation pour 
enregistrement d’un instrument ne confère pas audit instrument la qualité de traité ou d'accord international si ce 
dernier ne l'a pas déjà, et qu'il ne confère pas à une partie un statut que, par ailleurs, elle ne posséderait pas. 

* 

*     * 

 

Déni de responsabilité : Tous les textes authentiques du présent Recueil sont publiés tels qu’ils ont été 
soumis pour enregistrement par l’une des parties à l’instrument. Sauf indication contraire, les traductions de ces 
textes ont été établies par le Secrétariat de l'Organisation des Nations Unies, à titre d'information. 
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No. 44730 
(cont’d – suite) 

____ 
 

Multilateral 
 

European Agreement concerning the International Carriage of Dangerous Goods 
by Inland Waterways (ADN) (with annexes). Geneva, 26 May 2000 

Entry into force:  29 February 2008, in accordance with article 11(1)  

Authentic texts:  English, French, German and Russian1 

Authentic text of the annexes: French 

Registration with the Secretariat of the United Nations:  ex officio, 29 February 2008 
 
 
 

Multilatéral 
 

Accord européen relatif au transport international des marchandises dangereuses 
par voies de navigation intérieures (ADN) (avec annexes). Genève, 26 mai 2000 

Entrée en vigueur :  29 février 2008, conformément au paragraphe 1 de l'article 11  

Textes authentiques :  anglais, français, allemand et russe1 

Texte authentique des annexes :  français 

Enregistrement auprès du Secrétariat des Nations Unies :  d'office, 29 février 2008 

_________ 
1 Only the Russian authentic text is published herein. For the English authentic text, see volume 2497; for 

the French authentic text, see volume 2498; and for the German authentic text, see volume 2499 – Seul le texte 
authentique russe est publié ici. Pour le texte authentique anglais, voir le volume 2497; pour le texte authentique 
français, voir le volume 2498; et pour le texte authentique allemand, voir le volume 2499. 
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Participant Ratification, Accession (a), Acceptance 

(A) and Approval (AA) 

Austria (with declaration)   9 Nov   2004        a 

Bulgaria     7 Mar   2006         

Germany (with declaration) 31 Jan  2008         

Hungary     4 May   2004        a 

Luxembourg (with declaration) 24 May  2007         

Netherlands (with declaration) 30 Apr  2003        A 

Russian Federation   10 Oct  2002        a 

 
 

Participant Ratification, Adhésion (a), Acceptation 
(A) et Approbation (AA) 

Allemagne (avec déclaration) 31 janv  2008         

Autriche (avec déclaration)   9 nov   2004        a 

Bulgarie     7 mars  2006         

Fédération de Russie   10 oct   2002        a 

Hongrie     4 mai   2004        a 

Luxembourg (avec déclaration) 24 mai   2007         

Pays-Bas (avec déclaration) 30 avr   2003        A 

_________ 
 For the texts of the declarations and reservations made upon ratification, accession (a), acceptance (A) or 

approval (AA), see p. 563 of this volume – Pour les textes des déclarations et réserves faites lors de la ratifica-
tion, de l’adhésion (a), de l’acceptation (A) ou de l’approbation (AA), voir p. 563 du présent volume.  
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DECLARATIONS MADE UPON RATI-

FICATION, ACCESSION (a), AC-
CEPTANCE (A) OR APPROVAL 
(AA) 

 

DÉCLARATIONS FAITES LORS DE LA 
RATIFICATION, DE L’ADHÉSION 
(a), DE L’ACCEPTATION (A) OU DE 
L’APPROBATION (AA) 

 

  
AUSTRIA (a) AUTRICHE (a)

 

[ GERMAN TEXT – TEXTE ALLEMAND ] 

 
 

[TRANSLATION – TRADUCTION] 

The Agreement applies to the Danube (including the Vienna Danube Channel), the 
March, the Enns and the Traun, as well as their arms, side-channels, ports and branches. 
The Agreement shall not apply to the following: 

1. The New Danube (bypass channel) from the inlet (river km 1,938.06) to weir II 
(river km 1,918.30); 
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2. Greifenstein barrage weir: the section of the old Danube arm above the sill 
(river km 1,948.89, right bank); 

3. Altenwörth barrage weir: the section of the old Danube arm above the sill (river 
km 1,979.55, left bank); 

4. Melk barrage weir: the section of the left bank old Danube arm above the sill 
(river km 2,037.30, left bank), as well as the section of the Melk old Danube arm above 
the sill (river km 2,035.70, right bank); 

5. Abwinden barrage weir: the section of the old Danube arm above the sill (river 
km 2,120.40, left bank); 

6. The Enns from river km 2.7; 

7. The Traun from river km 1.8; 

8. The March from river km 6; 

9. Any other waters to which reference has not been made. 

 
[TRANSLATION – TRADUCTION] 

L'Accord s'applique au Danube, y compris le canal de Vienne, à la March, l'Enns, la 
Traun et tous leurs bras, canaux latéraux, ports et embranchements. Il ne s'applique pas 
aux portions suivantes : 

1. Le nouveau Danube (canal de dégagement) depuis l'installation d'alimentation 
(kilomètre 1938,060 du fleuve) jusqu'au seuil II (kilomètre 1918,300 du fleuve); 

2. Le barrage de Greifenstein : la portion du bras du vieux Danube située en amont 
du seuil noyé (kilomètre 1948,890 du fleuve, rive droite); 

3. Le barrage d'Altenwörth : la portion du bras du vieux Danube située en amont 
du seuil noyé (kilomètre 1979,550 du fleuve, rive gauche); 

4. Le barrage de Melk : la portion du bras gauche du vieux Danube située en 
amont du seuil noyé (kilomètre 2037,300 du fleuve, rive gauche) et la portion du bras du 
vieux Danube de Melk située en amont du seuil noyé (kilomètre 2035,700 du fleuve, rive 
droite); 

5. Le barrage d'Abwinden : portion du bras du vieux Danube située en amont du 
seuil noyé (kilomètre 2120,400 du fleuve, rive gauche); 

6. L'Enns, au-delà du kilomètre 2,70 du fleuve; 

7. La Traun, au-delà du kilomètre 1,80 du fleuve; 

8. La March, au-delà du kilomètre 6,0 du fleuve; 

9. Tous les cours d'eau non spécifiés. 



Volume 2500, I-44730 

 566

 

GERMANY ALLEMAGNE

 

[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ] 

“With reference to Article 14, paragraph 3, sub-paragraph b, of the European 
Agreement concerning the International Carriage of Dangerous Goods by Inland Water-
ways (ADN), the Government of the Federal Republic of Germany declares that the im-
plementation of the Agreement on the Rhine is subject to compliance with the procedures 
set out in the statutes of the Central Commission for the Navigation of the Rhine (CCR), 
and its implementation on the Moselle is subject to compliance with the procedures set 
out in the statutes of the Moselle Commission.” 

 
[TRANSLATION – TRADUCTION] 

En ce qui concerne l’alinéa b) du paragraphe 3 de l’article 14 de l’Accord européen 
relatif au transport international des marchandises dangereuses par voies de navigation 
intérieures, le Gouvernement de la République fédérale d’Allemagne déclare que 
l’Accord s’applique au Rhin, sous réserve que soient respectées les procédures énoncées 
dans le Règlement de la Commission centrale pour la navigation du Rhin, et qu’il 
s’applique à la Moselle, sous réserve que soient respectées les procédures énoncées dans 
le Règlement de la Commission de la Moselle. 
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LUXEMBOURG LUXEMBOURG

 

[ FRENCH TEXT – TEXTE FRANÇAIS ] 

“Le représentant du Gouvernement du Grand-Duché de Luxembourg, au moment de 
signer le présent Accord, déclare que les obligations découlant de l’Accord n'affectent en 
rien les engagements contractés par le Luxembourg du fait de son appartenance à l'Union 
Européenne.” 

 
[TRANSLATION – TRADUCTION] 

The representative of the Government of the Grand Duchy of Luxembourg, on sign-
ing this Agreement, declares that the obligations arising therefrom in no way affect the 
commitments assumed by Luxembourg by virtue of its membership in the European Un-
ion.  
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NETHERLANDS (A) PAYS-BAS (A)

 

[ ENGLISH TEXT – TEXTE ANGLAIS ] 

“With reference to Article 14, paragraph 3, sub b, of the European Agreement con-
cerning the International Carriage of Dangerous Goods by Inland Waterways, the King-
dom of the Netherlands declares that the implementation of the Agreement on the Rhine, 
Waal and Lek is subject to compliance with the procedures set out in the statutes of the 
Central Commission for the Navigation of the Rhine.” 

 
[TRANSLATION – TRADUCTION] 

Se référant à l'article 14, paragraphe 3, lettre b), de l'Accord européen relatif au 
transport international des marchandises dangereuses par voies de navigation intérieures, 
le Royaume des Pays-Bas déclare que l'application de l'Accord sur le Rhin, le Waal et le 
Lek est subordonnée à l'accomplissement des procédures prévues par le statut de la 
Commission centrale pour la navigation du Rhin. 
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